
Wet voorkomen misbruik Wob 

 
Reactie van bezorgde Haagse rechtsbijstandverlener: 
 
De dwangsom bij niet-tijdig beslissen is er niet voor niets. Al in de jaren 90 werd uitvoerig geschreven 
over lakse bestuursorganen. 25 jaar later is dat probleem er nog steeds. Neem de som eens op de 
proef door op vrijdagmiddag een juridisch medewerker te spreken van een willekeurig 
bestuursorgaan. Gaat je niet lukken. Bestuursorganen klagen steen en been over de hoeveelheid 
Wob-verzoeken. Neem hierbij in ogenschouw dat het inzicht geven in informatie een kerntaak van 
het bestuur is. M.a.w.: het hoort bij je werk.  
 
Er moet efficiënter om worden gegaan  met de gevraagde informatie. Tevaak komt het voor dat 
bestuursorganen informatie niet daadwerkelijk openbaren maar slechts verstrekken. Alleen de 
aanvrager heeft er dan plezier van. Maak de informatie toegankelijk voor één ieder. Sterker nog, alle 
besluiten/facturen/wat dan ook, direct via een linkje publiceren op de website. De Wob is n.v.t. op 
reeds geopenbaarde informatie. Alsdan zullen er wat minder dwangsommen worden verbeurd. 
 
Het échte probleem zit hem in de Wob-verzoeken die niet als zodanig herkend worden. Los dit 
eenvoudig op door te werken met vaste aanvraagformulieren. Als een dwangsomjager keer op keer 0 
op diens rekest krijgt, zal hij vanzelf stoppen.  
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